



Extra Training

Listening Task 2063

Part One.

1. Вы услышите 5 высказываний. Установите соответствие между высказываниями каждого говорящего **A - E** и утверждениями, данными в списке **1 - 6**. Используйте каждую цифру, обозначающую утверждение, только один раз. В задании есть одно лишнее утверждение. Вы услышите запись дважды. Занесите свои ответы в клетки задания **1** без пробелов и знаков препинания.

1. My hobby is only suitable for people who are fit.
2. My hobby's only really fun if I do it with friends.
3. It takes a long time to learn to do my hobby well.
4. I sometimes make a little money from my hobby.
5. I was introduced to my hobby by a relative.
6. My hobby helps me meet new people.

A	B	C	D	E

Part Two.

2. Вы услышите диалог туриста со случайной прохожей на улице. Определите, какие из приведённых утверждений (**A - F**) соответствуют содержанию текста (**1 — True**), какие не соответствуют (**2 — False**) и о чём в тексте не сказано, то есть на основании текста нельзя дать ни положительного, ни отрицательного ответа (**3 — Not stated**). Занесите ответы в таблицу. Вы услышите запись дважды.

- A. The tourist is studying modern art.
- B. There is a mistake in the tourist's guide book.
- C. The woman recommends taking a bus.
- D. The tourist should turn right at the park.
- E. The man should catch the number 21 bus to get to his destination.
- F. The Speedmaster card can be used on any local bus for a week.

A	B	C	D	E	F

Part Three.

Вы услышите высказывания людей в семи различных ситуациях. В заданиях 3 - 9 обведите цифру 1, 2 или 3, соответствующую выбранному вами наиболее верному варианту ответа. Вы услышите запись дважды.

3. You will hear a woman talking about crime in her local area. How does she feel?

1. hopeful
2. worried
3. angry

4. You will hear an advertisement for a radio programme. What is special about the programme?

1. It has interviews with experts.
2. It has interviews with sportsmen.
3. It has interviews with ordinary people.

5. You will hear a man talking about his holiday. What was he disappointed by?

1. the beaches
2. the weather
3. the hotel

6. You will hear a doctor talking to a patient. What is the doctor's advice?

1. Rest and take a few days off work.
2. Get some fresh air and exercise.
3. Make sure you eat well.

7. You will hear a woman talking about the Eurovision Song Contest. How does she feel about it?

1. She finds some of it predictable.
2. She likes to watch the performances.
3. She thinks it is pointless.

8. You will hear a sports commentator describing a match. Who does he criticise?

1. the spectators
2. the umpire
3. the players

9. You will hear a man talking to a shop assistant. What does he want the shop assistant to do?

1. give him his money back
2. replace a damaged item
3. contact the manager of the shop